
Besluitenlijst raadsvergadering 25 november 2020

Tijd Woensdag 25 november: 19:30 – 22:10 uur
Donderdag 26 november: 19:30 – 21:00 uur

Locatie Digitaal

Voorzitter L.J.E.M. van Riswijk

Aanwezigen Lokaal Belang: A.H.M. Albers, T.G.H. Boekhorst, E.G.B.M. Buil, J.J. du 
Croix, E.R. van Essen, A. Ilhan, A. Ok, P.J.M. Putman, T.J.E.M. Riswick-
Keultjes
CDA: W.J.M. van Dinther (alleen 25 november), F.B.M. Evers, F.H.F. 
Jansen, J. de Nooij, G.H.J. Kleinherenbrink,  H.T.W. Visser, W.L.J. ten Have
PvdA: M.B.M. Jansen, M.R.A. Lap, N. Niebuur-Sluiter
VVD: W.J. Snelders, P.A. Vos
SP: E.R. van der Schaft, L. van der Velden
D66: P.W.M. Pollmann
Sociaal Zevenaar: H.L.M. Meijer
GroenLinks: B.M. Kagei

Collegeleden N. van Dellen, J.W.H. Winters, C.M. Koers-de Graaf, B.M. Elfrink

Afwezig met 
kennisgeving

25 en 26 november: H.F.G.M. Staring (Lokaal Belang) 
26 november: W.J.M. van Dinther (CDA)

1 Opening
De vergadering wordt om 19:35 uur geopend.

2 Vaststellen agenda
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

3 Vragenuur

3a. Beantwoorden schriftelijke vragen door het college
Er zijn 7 schriftelijke vragen ter mondelinge beantwoording ingediend:
1. door Lokaal Belang inzake voortgang project Edisonstraat e.o.
2. door Sociaal Zevenaar inzake Woonpark BAT
3. door CDA inzake eisen corona steun aan verenigingen



4. door D66 inzake omgevingsvergunning verlening Stationsplein 13 Zevenaar
5. door PvdA en VVD inzake noodfietspad Spijk
6. door CDA inzake locaties woningbouw nabij voorzieningen in Zevenaar
7. door CDA inzake Lentebad en zwemdiploma

Het college beantwoordt ter vergadering de ingediende vragen.

Ad 1. De fractie van Lokaal Belang is van oordeel dat de beantwoording 
teleurstellend is en geven aan op het onderwerp terug te komen. 
Ad 2. De fractie van Sociaal Zevenaar is tevreden met de beantwoording en 
vertrouwt het college voor wat betreft het feit dat Woonpark BAT een 
werknaam is en dat het college aan de slag gaat voor een nieuwe naam. De 
door de fractie ingediende motie komt hiermee vervallen.
Ad 3. De fractie van het CDA is tevreden met de beantwoording, maar stipt 
daarbij aan dat er door de fractie verschillende signalen worden opgevangen 
waar de fractie nog op terugkomt.  
Ad 4. De fractie van D66 is blij dat de buurt, de projectontwikkelaar en de 
gemeente om de tafel gaan, maar is niet tevreden met de beantwoording 
omdat er niet echt ingegaan wordt op de vragen (bijv. het terras).
Ad 5. Het bevreemdt de fractie van de PvdA dat de watervergunning niet 
eerder is aangevraagd. 
Ad 6. College zegt toe dat de vragen 1 t/m 7 ter beantwoording doorgezet 
zullen worden naar de woningbouwcorporaties. Ook zal er een informatieve 
raadsbijeenkomst samen met de woningbouwcorporaties georganiseerd 
worden waarin de vragen aan de orde zullen komen. Er zal dan gesproken 
worden over zoveel mogelijk bouwen voor de doelgroepen die zijn 
afgesproken. Verder zal er in iedere commissievergadering door de 
portefeuillehouder een stand van zaken worden gegeven betreffende de 
sociale woningbouw. In de eerstvolgende vergadering van de commissie 
Ruimte zullen aan de orde komen de beschikbare bouwlocaties en wat daarbij 
het programma is en de prestatieafspraken. 
De fractie van het CDA betreurt het dat sociale woningbouw niet in de tijd 
aangegeven kan worden. 
Ad 7. Het CDA geeft aan dat de aanleiding van de vraag de sluiting van 
zwembad De Hoevert in Didam is. 

3b. Mededelingen college
Er wordt een mededeling gedaan over de motie mondkapjes. Een Zevenaars 
bedrijf zal de mondkapjes produceren en Scalabor zal deze inpakken. 
Vervolgens zullen de mondkapjes met de post bezorgd worden in de periode 
rond Sinterklaas.
Ook wordt er een mededeling gedaan over het feit dat het bedrijf Von Gahlen 
uit Zevenaar, die afschermingsmiddelen voor nucleaire geneeskunde 
ontwikkelt, één van de drie finalisten is voor de prestigieuze koning Willem I 
prijs voor duurzaam ondernemerschap waarvan de bekendmaking van de 
winnaar op deze avond is.



Nb. later in de vergadering wordt door de portefeuillehouder gemeld dat Von 
Gahlen inderdaad de prijs heeft gewonnen. 

3c. Wijze van afdoening van de ingekomen stukken

De volgende brieven worden doorgeleid naar de Agendacommissie voor 
bespreking in de commissies:
- Brieven nrs. 3 (Brede School St. Martinus), 6 (Paulusschool Giesbeek), 12 
(Zevenaarse basisscholen) en 31 (NME) op verzoek van de fractie van de PvdA. 
De fractie wil graag de brieven meenemen bij de beraadslagingen over het 
toekomstige raadsvoorstel Toekomst NME
- Brief nr. 17 van LiemersNovum en Stichting Algemeen Basisonderwijs 
Rijnwaarden d.d. 23 juni 2020 inzake glasvezel onderwijs op verzoek van de 
fractie van de PvdA. De fractie wil graag spreken over de opmerkingen die de 
school aangeeft en de voortgang van glasvezel in het buitengebied. 
- Brief nr. 38 Factsheet ambulancezorg gemeente Zevenaar Q1 en Q2 2020 
incl. overzicht reanimatie-inzetten op verzoek van de fractie van de PvdA. De 
fractie wil graag weten wat het plan van aanpak is om de cijfers aanrijtijden 
ambulance te verbeteren.
- Brief nr. 33 Burgerbrief inzake problemen in de buurt op verzoek van de 
fractie van Sociaal Zevenaar. De fractie wil weten of er al actie is ondernomen 
door wijkteams etc.
- Brief nr. 39 Advies Raad voor het Openbaar Bestuur 201105 -Goede 
ondersteuning, sterke democratie op verzoek van de fractie van Sociaal 
Zevenaar. De fractie laat weten dat er in de brief belangrijke dingen worden 
genoemd om de raad beter in positie te brengen en wil graag in de commissie 
hierover van gedachten wisselen. 
- Raadsinformatiebrief 2020-110 RSD Klanttevredenheidsonderzoek (KTO) 
2019 op verzoek van de SP. 

De fractie van Lokaal Belang stelt de vraag of er een rapportage is over 
klachten die ontvangen worden. De portefeuillehouder laat weten dat de raad 
hierover een  jaarlijks overzicht ontvangt die desgewenst in de commissie 
besproken kan worden. 

4 Vaststellen besluitenlijsten van de vorige vergaderingen

De raad besluit: 
1. De openbare besluitenlijsten van de raadsvergaderingen van 7 oktober en 4 
november jl. vast te stellen.
2. Het verslag van het besloten gedeelte van de raadsvergadering van 17 
september jl. vast te stellen, waarbij de aanwezigen zullen worden aangepast. 



3. Het besloten gedeelte (agendapunten 4 en 5) van de besluitenlijst van de 
raadsvergadering van 4 november jl. vast te stellen. 

5 Z/20/354948 Raadsvoorstel Rekenkamercommissie onderzoek The 
Economic Board

In het debat gaan de raadsleden in op de rol van de Liemerse Ambassade, de 
speerpunten logistiek en vrijetijdseconomie, het meer vooraf betrekken en 
voorlichten van de Liemerse gemeenteraden en het verkrijgen van beter 
inzicht, het behouden van grip op samenwerkingsverbanden en de vraag wat 
de Economic Board Zevenaar biedt.

De raad besluit met algemene stemmen: 
1. De aanbevelingen uit het rekenkameronderzoek The Economic Board (TEB) 
over te nemen:
a. Het college te verzoeken om TEB te vragen om b.v. samen met de regio een 
beknopt monitoring instrument over gerealiseerde economische effecten op 
te stellen dat bij voorkeur ook voor de Liemers zelf (dus subregionaal) 
bruikbaar is;
b. In gesprek met het college afspraken te maken over de wijze  en met welke 
frequentie de samenwerkingsverbanden in het economische domein (TEB en 
Liemerse Ambassade) aan de orde komen in de raad;
c. Het college te verzoeken de lijnen tussen Zevenaarse bedrijven en TEB te 
versterken door met de Liemerse Ambassade en de ondernemersverenigingen 
op zoek te gaan naar kansrijke verbindingen tussen TEB en bedrijven en een 
Liemerse propositie te maken voor de regionale opgaven en de 
investeringsagenda.
d. Het college te verzoeken de mogelijkheden te verkennen om in Logistics 
Valley verband de positie bij TEB of in de board te versterken;
e. In gesprek met het college de behoefte aan duidelijker kaderstelling van en 
governance over de TEB te benadrukken.
2. Het college te verzoeken de aanbevelingen a, c en d op te pakken en te 
monitoren en de raad hierover per raadsinformatiebrief te informeren voor 
het zomerreces 2021 en met de raad in het eerste kwartaal 2021 te spreken 
over de aanbevelingen b en e.
 

6 Z/20/329303 Raadsvoorstel versterking samenwerking in de regio Arnhem-
Nijmegen

Door de fractie van de SP is een motie “de raad houdt handen aan het stuur” 
ingediend. In de motie wordt het college opgeroepen om enkele wijzigingen 
(waaronder over een regioagendacommissie) in de Gemeenschappelijke 



Regeling Regio Arnhem Nijmegen vóór de vaststelling hiervan voor te leggen 
aan de deelnemende gemeenten ter goedkeuring van hun raden. 

Gemeenteraad
In het debat gaan de raadsleden in op de gevolgen van de ingediende motie, 
de ervaringen in het verleden met de Stadsregio, eventuele bezuinigingen bij 
andere gemeenteraden op regionale samenwerking, democratische legitimi-
teit en meer transparantie, slagkracht en zeggenschap, het binnenhalen van 
subsidies, evalueren en rapporteren, het positief effect op de werkgelegen-
heid, verduurzaming, de sturing van verbonden partijen, de kosten en de 
vertegenwoordiging van alle Zevenaarse wethouders in de Regionale Agenda.

College
Het college laat weten dat als de opgaven nieuwe zaken betreffen, het aan de 
raad is om te beslissen of er wel of niet middelen beschikbaar worden gesteld. 
De Economic Board moet de activiteiten aanpassen op de subsidies die ze van 
de gemeenten ontvangen. Een evaluatie zal aangeven of het goede pad is 
ingeslagen. Wat de motie betreft laat het college weten dat de GR alleen maar 
gericht is op uitvoering van wat de raden aan de voorkant vragen en dat is een 
college-aangelegenheid. Het versterken van de kracht van de raden door 
middel van een agendacommissie is een prima deel van de motie volgens het 
college, maar dit in de GR opnemen is aanmatigend. Het is aan de 
gemeenteraden zelf hoe ze de samenwerking willen invullen. Wat het 2e deel 
van de motie betreft (artikelen 21, 27 en 33) is het college van oordeel dat het 
beter is om dit in de GR te laten staan en dat dit aan de colleges is om hiermee 
aan de slag te gaan. 

De fractie van de SP laat weten bereid te zijn de motie aan te passen naar 
aanleiding van de opmerkingen van het college. De raad gaat akkoord met het 
voorstel om op 25 november te stemmen over het voorstel en op 26 november 
over de motie. 

De raad besluit met algemene stemmen:
1. In te stemmen met de Visie Regio Arnhem-Nijmegen Groene Metropool-
regio, als basis voor de profilering van de regio en onderbouwing van de keuze 
voor opgaven op de Regionale Agenda
2. In te stemmen met de Contouren voor de Regionale Agenda 2021 en verder.
3. Het college toestemming te verlenen om de Gemeenschappelijke regeling 
Regio Arnhem Nijmegen 2020 te treffen;
4. Het college toestemming te verlenen om het Gemeenschappelijk Orgaan 
Arnhem-Nijmegen City Regio met ingang van 1 januari 2021 in te trekken.
5. In te stemmen met een bijdrage per inwoner van €2,50 ten behoeve van de 
basisfinanciering van de regionale samenwerking;
6 In te stemmen met het continueren van de bijdrage van €1,- per inwoner, 
voor een periode van 5 jaar, in verband met de voortzetting van The Economic 



Board voor de periode 2021-2025.

7 Z/20/329303 Raadsvoorstel Regionale agenda 2021-2025 samenwerking 
regio Arnhem-Nijmegen

Gemeenteraad
In het debat gaan de raadsleden in op het feit dat de regio samen sterker is 
richting Provincie, Rijk en Europa, solidariteit ook richting de kleinere 
gemeenten, de sterke vertegenwoordiging van Zevenaar, het betrekken van 
de raad om vooraf input aan te leveren, het laten plaatsvinden van de 
afwegingen hierover en het invullen van de opgaven bij de behandeling van de 
Kadernota en de logistieke ambities voor wat betreft de Fashion Outlet. 

De raad besluit unaniem in te stemmen de versterkte regionale samenwerking 
te starten met de regionale agenda 2021-2025 en de colleges opdracht te 
geven dit uit te voeren binnen de context van de nieuwe regionale 
samenwerking.

De vergadering wordt op 25 november om 22.10 uur geschorst en voortgezet 
op 26 november om 19.30 uur. 

 26 november:

6.a Motie SP raad houdt handen aan het stuur (GR Regio Arnhem Nijmegen)

De motie van de SP is aangepast in die zin dat onder “roept het college op” 
punten 1, 3, 4 en 5 zijn verwijderd en er een 2e punt is toegevoegd betreffende 
raadsontmoetingen waar voltallige raden voor uitgenodigd worden. 

Het college laat weten akkoord te kunnen gaan met de aangepaste motie en 
wil de motie meenemen om te kijken of de andere gemeenteraden zich ook 
hierin kunnen vinden. 

De motie van de SP wordt aanvaard. De fracties van Lokaal Belang, CDA, 
PvdA, D66, SP, Sociaal Zevenaar en GroenLinks stemmen voor (23). De fractie 
van de VVD stemt tegen (2). 

8 Z/20/371961 Raadsvoorstel en raadsbesluit Verordening Jeugdwet 
gemeente Zevenaar 2020 en Verordening wet maatschappelijke 
ondersteuning Zevenaar 2020

Gemeenteraad



In het debat gaan de raadsleden in op de eventuele gevoeligheid voor 
willekeur in de verordening, het leesbaar en begrijpelijk maken van ambtelijke 
taal d.m.v. een inlegvel, het overzicht van de wijzigingen en het 
mantelzorgcompliment.

College
Het college zegt toe dat de ambtelijke taal voor inwoners beter leesbaar en 
begrijpelijker zal worden gemaakt door middel van een inlegvel.

De raad besluit:
1. De Verordening Jeugdwet gemeente Zevenaar 2019 in te trekken;
2. de Verordening maatschappelijke ondersteuning gemeente Zevenaar 2019 
in te trekken;
3. de Verordening Jeugdwet gemeente Zevenaar 2020 vast te stellen;
4. de Verordening maatschappelijke ondersteuning gemeente Zevenaar 2020 
vast te stellen

Voor hebben gestemd de fracties van Lokaal Belang, CDA, PvdA, VVD, Sociaal 
Zevenaar, GroenLinks en D66 (23). De fractie van de SP heeft tegen gestemd 
(2). 

9 HAMERSTUK Z/20/370941 Verordening Beschikkingstermijn 
Schuldhulpverlening (VBS) 2021

De raad besluit met algemene stemmen om de Verordening beschikkings-
termijn schuldhulpverlening 2021 vast te stellen.

10 HAMERSTUK Z/19/346171 Beschikbaarstelling krediet tbv programma 
2021 onderwijshuisvesting

De raad besluit met algemene stemmen het benodigde krediet voor de eerste 
inrichting onderwijsleerpakket en meubilair voor 2 groepen van de basisschool 
de Bem beschikbaar te stellen, zoals opgenomen in het concept programma 
2021 onderwijshuisvesting, ter grootte van een bedrag van € 33.115,00.

11 HAMERSTUK Z/20/364646 Bestemmingsplan Beuningsestraat 4 te Aerdt

De raad besluit met algemene stemmen:
1. Het bestemmingsplan ‘Beuningsestraat 4 te Aerdt’ ongewijzigd vast te 
stellen, zowel in papieren vorm als digitaal, overeenkomstig de daartoe 
behorende verbeelding, regels en toelichting;
2. Geen exploitatieplan als bedoeld in artikel 6.12 van de Wet ruimtelijke 



ordening vast te stellen.

12 HAMERSTUK Z/20/366089 Verordening tot derde wijziging Algemene 
Plaatselijke Verordening Zevenaar 2018  (2020)

De raad besluit met algemene stemmen om de verordening tot derde 
wijziging van de Algemene Plaatselijke Verordening 2018 gemeente Zevenaar 
vast te stellen.

13 Moties vreemd aan de orde van de dag
Er zijn 4 moties vreemd aan de orde van de dag ingediend:
a. motie Sociaal Zevenaar naamgeving BAT terrein -> deze is al ingetrokken in 
de vergadering van 25 november 
b. motie GroenLinks bonus BOA's 
c. motie SP en VVD volwaardige kerstuitkering voor gedupeerden toeslagen-
affaire
d. motie CDA en GroenLinks Vuurwerk 

13b. Motie GroenLinks bonus BOA’s 
In de motie wordt het college verzocht voor het einde van 2020 de Zevenaarse 
handhavers (BOA’s) net als de politie een coronabonus van € 300 als blijk van 
waardering te geven. 

De fractie van GroenLinks licht de motie toe. 

College
Het college is het met de insteek van de motie eens maar laat weten dat een 
blijk van waardering in augustus al is gedaan die nog ruimhartiger was dan de 
€ 300 die hier landelijk voor staat. College is van oordeel dat niet alleen de 
BOA’s een extra stapje hebben gezet en laat weten dat alle medewerkers een 
beloning krijgen rond de kerst. College wil graag de waardering/steun die in de 
motie uitgesproken wordt overbrengen aan de medewerkers. 

Gemeenteraad
In het debat gaan de raadsleden in op het benoemen in de motie van een 
specifieke groep, het geven van een waardeoordeel aan beroepsgroepen 
terwijl er heel veel mensen in de frontlinie staan, een waardering voor de 
Reinigingsdienst, de omvang van de waardering, de aandacht voor 
mantelzorgers, de extra uitkering aan de medewerkers en de taak voor 
werkgevers om medewerkers te belonen 



De fractie van GroenLinks laat weten de motie in te trekken. Wellicht komt er 
een nieuwe motie samen met de fractie van Lokaal Belang voor de volgende 
raadsvergadering voor wat betreft de medewerkers van de RDL. 

13c. Motie SP en VVD volwaardige kerstuitkering voor gedupeerden 
toeslagenaffaire

In de motie wordt het college opgeroepen de 750 euro uitkering die de 
getroffenen van de toeslagenaffaire dit jaar krijgen, op geen enkele manier te 
verrekenen met de bijstandsuitkering of andere gemeentelijke uitkeringen.

De fractie van de SP licht de motie toe.

College
Het college laat weten dat bij de Participatiewet is geregeld dat de 
kerstuitkering niet van de bijstand afgetrokken wordt en het college zal deze 
dan ook niet in mindering brengen op de uitkering. Naar aanleiding van de 
eerste motie is een intern medewerker aangewezen die dat coördineert, 
samen met een vast iemand bij de Belastingdienst en die de communicatie-
kanalen gebruikt om mensen op de hoogte stellen waar ze terecht kunnen 
met financiële en psychische problemen. Dit is  in augustus gedaan en gaat in 
december weer gebeuren.

De SP laat weten blij te zijn met de antwoorden van de portefeuillehouder. 
Vanwege de toezegging wordt de motie in overleg met de VVD ingetrokken. 

13d. Motie CDA en GroenLinks vuurwerk

In de motie wordt het college verzocht een moreel appel van de 
gemeenteraad voor wat betreft het verbod op vuurwerk afsteken op te nemen 
bij de gemeentelijke mededelingen in het gemeentenieuws, de scholen 
hierover een brief te sturen met toelichting en de leerkrachten te vragen het 
moreel appel in gesprekken met leerlingen te steunen, in persoon een 
toelichting te geven op het Liemers College en via Radio Favoriet en 
gemeentelijke social media bekendheid te geen aan waarom een eenmalig 
vuurwerkverbod steun verdient. 

De fracties van het CDA en GroenLinks lichten de motie toe.  

Gemeenteraad
In het debat gaan de raadsleden in op handhaving, de aangehouden motie van 
D66 in september, het ontlasten van de zorg en de handhavers en 
hulpverleners, de zorgen om carbidschieten zowel in de dorpskernen als in de 
stad Zevenaar, het feit dat het moreel appel gedaan wordt op grond van 
wetgeving, het inzetten van de communicatiemiddelen van de gemeente 
zoals social media, het inzetten van bijvoorbeeld een rapper om dit onder de 



aandacht van de jongeren te brengen, de vraag of het moreel appel bij jeugd 
en jongeren wel gaat werken, de kans op een strafblad bij het afsteken van 
vuurwerk, het zoveel mogelijk beperken van de overlast en de verkoop van 
vuurwerk in Duitsland. 

College
Portefeuillehouder begrijpt dat er zorgen zijn over het nalevingsgedrag, maar 
iets in een wet opnemen zorgt niet direct voor verandering. We zullen veel te 
maken krijgen met burgerlijke ongehoorzaamheid en de vrees bestaat dat dat 
vuurwerkverbod tot nog meer onrust zal leiden, mede vanwege de huidige 
corona-tijd. De portefeuillehouder trekt gezamenlijk op met collega-
burgemeesters om de veiligheid en de corona-veiligheid te waarborgen. Het 
carbidschieten zal stevig gereguleerd worden. Het kan alleen als de veiligheid 
gewaarborgd is en alleen op locaties waar controle uitgeoefend kan worden. 
Een moreel appel terwijl er een wet ligt, is wat minder gepast. 
Portefeuillehouder is van mening dat jongeren positief benaderd dienen te 
worden en zal samen met communicatie naar suggesties (bijv. de rapper) 
kijken om de jeugd positief te bereiken

De motie wordt verworpen. Voor hebben gestemd de fracties van het CDA, 
GroenLinks, SP, D66 en raadslid Ilhan van Lokaal Belang (11). De fracties van 
Lokaal Belang (met uitzondering van raadslid Ilhan), PvdA, VVD en Sociaal 
Zevenaar hebben tegen gestemd (14). 

14 Sluiting

De voorzitter sluit onder dankzegging om 21.00 uur de vergadering.

Aldus besloten in de openbare digitale vergadering van de raad van de gemeente Zevenaar, 
gehouden op 16 december 2020. 

De  griffier, De burgemeester,
W.M. van der Vlies L.J.E.M. van Riswijk


